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Nr. Vraag 
1 Blijven de middelen die deze kabinetsperiode gereserveerd staan 

voor hernieuwbare energie, na de verkiezingen eveneens 
beschikbaar? 

2 Hoeveel bedrijven zijn er in Nederland? Hoeveel daarvan betreffen 
het Midden- en Kleinbedrijf (MKB)? Volgens welke definitie van 
MKB? Hoeveel daarvan zijn Zelfstandigen zonder Personeel 
(ZZP’er)? Hoeveel innovatieve startups waren er in Nederland in 
2015? Hoeveel banen zijn er in Nederland in het bedrijfsleven en 
kunt u die uitsplitsen naar categorie? (grootbedrijf, MKB) 

3 Welke redenen heeft u om niet inzichtelijk te kunnen maken welke 
middelen juridisch verplicht en niet juridisch verplicht zijn van de 
begrotingsreserve duurzame energie in afwijking van de 
toezegging van de Minister van Financiën in reactie op het rapport 
over begrotingsreserves van de Algemene Rekenkamer om dit 
inzichtelijk te maken? 
Klopt het dat middelen voor projecten die niet langer doorgaan 
niet juridisch verplicht zijn? Zo nee, kunt u dan toelichten wat u 
verstaat onder juridisch niet verplicht met betrekking tot de 
begrotingsreserve duurzame energie? 

4 Het inkomen van een kalverhouder bestaat voor 92% uit subsidie; 
welk percentage is dit bij andere groepen agrariërs (melkvee, 
vleeskoeien, legkippen, vleeskippen, vleesvarkens, fokbedrijven, 
vermeerderingsbedrijven, schaaphouders, schaapsherders in 
natuurgebieden, konijnenhouders vlees, konijnenhouders bont, 
verschillende categorieën akkerbouwers en tuinbouwers)? 

5 Wat is de bijdrage van de agrarische sector aan de groei van de 
Nederlandse economie? 

6 Wat is de bijdrage van de primaire producent in de agrarische 
sector aan de Nederlandse economie? 

7 Hoeveel mensen zijn er werkzaam binnen de agrarische sector? 
8 Wat is het gemiddelde inkomen binnen de Nederlandse agrari-

sche sector? 
9 Wat is het percentage van de Nederlandse beroepsbevolking dat 

werkzaam is in de agrarische sector? 
10 Wat is het gemiddelde aantal dieren gehouden op één bedrijfslo-

catie binnen de melkveehouderij? 
11 Wat is het gemiddelde aantal dieren gehouden op één bedrijfslo-

catie binnen de varkenshouderij? 
12 Wat is het gemiddelde aantal dieren gehouden op één bedrijfslo-

catie binnen de pluimveehouderij? 
13 Wat was de exportpositie van de Nederlandse agrarische sector 

over 2015? 
14 Wat is de bijdrage geweest van handelsmissie aan de Neder-

landse export? 
15 Waarom is er een grote onderbenutting van de Garantieregeling 

Ondernemingsfinanciering en de Garantieregeling voor de 
scheepvaart? 

16 Wat is het totaal aantal km2 Nederlands visgebied? 
17 Wat is de ontwikkeling van het aantal km2 visgebied over de 

afgelopen vijf jaar? 
18 Hoeveel subsidie is er toegekend in de eerste ronde van de 

Stimuleringsmaatregel Duurzame Energieopwekking (SDE+) in 
2016? Hoeveel daarvan is biomassa bijstook in kolencentrales? 

19 klopt het dat de energiemarkten steeds meer concurrerend zijn 
geworden volgens de twee maatstaven die daarvoor gebruikt 
worden? Vertaalt dit zich ook in dalende energietarieven? 

20 Wat is de verklaring voor het feit dat er zo’n groot verschil zit 
tussen verplichtingen (€ 10,5 miljard) en uitgaven (€ 4,8 miljard)? 

2



Nr. Vraag 
21 Klopt het dat het financieel jaarverslag zelf en het rapport van de 

Algemene Rekenkamer niet door de Kamer hoeven te worden 
vastgesteld? Waarom wijkt dit af van de vaststelling van jaarver-
slagen van bedrijven, die door de Algemene Vergadering van 
Aandeelhouders moeten worden vastgesteld? 

22 Wat zijn de gevolgen van het niet verlenen van décharge over het 
gevoerde financiële beheer? Wat gebeurt er als de Tweede Kamer 
wel décharge verleent en de Eerste Kamer niet, of andersom? 

23 Wat zijn de gevolgen van het niet aannemen van een slotwet? 
24 Waar ligt de grens tussen een beleidsmatige en technische 

mutatie? 
25 Wat zijn de verschillen tussen de controlenormen? Klopt het dat ze 

beide gebaseerd zijn op de Rijksbegrotingsvoorschriften 2016 
(RBV)? 

26 Hoe kan de groei van 10,3% in de investeringen verklaard 
worden? Zet deze groei in 2016 door? 

27 Wat is de omvang van de Nederlandse export in miljarden euro’s? 
En hoe groot is het aandeel van de EU daarin? Wat is de top 5 
exportlanden binnen de EU? Wat is de top 5 exportlanden buiten 
de EU? 

28 Kunt u aangeven tegen welk winningsniveau en welke gasprijs de 
0,5%-punt lagere groei in 2014 en 0,4%-punt lagere groei in 2015 
vergeleken wordt? 

29 Als 1,87 miljard euro aan investeringen nodig is voor 9300 banen, 
betekent dit dan dat ca. 200.000 euro nodig is voor één baan? Gaat 
het om zeer kapitaalintensieve sectoren? Of worden gewoon 
bestaande bedrijven opgekocht, wat niet direct tot nieuwe banen 
leidt? 

30 Zal er in 2016 ook een Energy Charter Conference plaatsvinden? 
31 Welk effect heeft een Brexit op de Nederlandse en Europese 

economie? 
32 Heeft Nederland inmiddels ook een single market centre? Hoe ziet 

dit eruit en waar is het te vinden? Weten ondernemers waar het 
is? 

33 Kunt u aangeven hoe de investering van € 1,87 miljard in onze 
economie en de daarmee gepaard gaande 9.300 banen zich 
verhouden tot de ons omringende landen? 

34 Kan worden aangeven hoeveel van de 9.300 banen tot stand 
gekomen zijn dankzij subsidies en indien mogelijk ook door welke 
subsidies? 

35 Wat is het aandeel landbouw van de 300 buitenlandse bedrijven 
die vorig jaar geïnvesteerd hebben? 

36 Hoeveel succesvolle projectaanvragen zijn er al ingediend bij het 
Europees fonds voor Strategische Investeringen (EFSI)? Hoeveel 
succesvolle projectaanvragen zijn er al ingediend bij EFSI vanuit 
Nederland? Welke rol heeft het Nederlands Investering Agent-
schap (NIA) hierin gespeeld? 

37 Hoe kan het dat het tempo van vernieuwing (van technologie en 
verdienmodellen etc.) steeds hoger komt te leggen, maar de 
economische groei steeds lager? Welke impact hebben sociale 
media en de deeleconomie op de economische groei? 

38 Wat zijn de bereikte resultaten tot nu toe van de special envoy 
startups? 

39 Kan de conclusie getrokken worden dat winkelen als sociale 
bezigheid en als hobby op zijn retour is? 

40 Hoeveel winkels zijn er in Nederland? Hoeveel daarvan zijn ketens 
en hoeveel hebben slechts één vestiging? Wat is de totale omzet 
van de detailhandel? 
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Nr. Vraag 
41 Welke handelsmissies zijn er geweest binnen het agrarische 

domein? 
42 Welke afspraken zijn er uit de handelsmissies over 2015 voortge-

komen op het gebied van agrarische producten? 
43 Hoeveel openstellingsbesluiten zijn er al gepubliceerd door de 

provincies binnen het nationale Plattelandsontwikkelingspro-
gramma? Om welke besluiten gaat het? 

44 Hoe verhoudt de rol de special envoy StartupDelta zich tot haar rol 
bij Uber? 

45 Komt er ook een topsector of fieldlab voor robottechniek? Hoe kan 
robottechniek bijdragen aan meer innovatie? 

46 Aan welke bedrijven heeft Qredits voor 100 miljoen euro aan 
kredieten vertrekt? Welke rol heeft EFSI hierin gespeeld? Kunnen 
de Draghi gelden worden geïnvesteerd in het Junckerfonds, als 
art. 123 van het Europees Verdrag zou worden aangepast? 

47 Hoe verhoudt het actieplan winkelambacht zich tot de 
retailagenda? 

48 Hoe lang zal het big-dataonderzoek, dat deel uit maakt van de 
kennis- en innovatie agenda, voortduren? Is de 40 miljoen euro 
alleen bedoeld voor de jaren 2016 en 2017 of moet dit programma 
langer lopen? 

49 Kunt u overzicht geven van regeldrukvermindering en regeldruk 
toename in specifiek het agrocluster over de afgelopen vijf jaar? 

50 Hoe staat het met het opstellen van regionale warmteplannen? 
51 Kan worden aangegeven in hoeverre er bij de doorrekening van 

het energieakkoord rekening is gehouden met belastingderving 
als gevolg van de energietransitie en hoe het kabinet dit wil 
opvangen? 

52 Zijn alle wilde dieren voor wie het verbod op circusdieren geldt 
opgevangen? 

53 Welke afspraken zijn er over 2015 gemaakt met de ketenpartijen 
en partners op een duurzame veehouderij en duurzame voedsel-
voorziening? Wat is de status van deze afspraken gemaakt met de 
ketenpartijen en partners? 

54 Wat is de status van de acht voorstellen voor verbeterplannen en 
projecten gehonoreerd in kader van de Uitvoeringsagenda 
Duurzame Veehouderij (UDV)? 

55 Wat is stand van zaken bij de Nederlandse Voedsel- en Warenau-
toriteit (NVWA) met betrekking tot het verbeteren van de 
slagvaardigheid, effectiviteit en voorspelbarheid van het ingrijpen 
van de NVWA? 

56 Kan de zinsnede «Het plan van aanpak ligt op koers» per opgave 
uit het plan van aanpak nader worden toegelicht, met daarbij de 
opgeleverde besparingen en investeringen? 

57 Met hoeveel zijn de administratieve lasten ten gevolge van het 
Programma Aanpak Stikstof (PAS) voor ondernemers 
verminderd? 

58 Hoeveel vergunningen zijn er verleend aan agrarische bedrijven 
binnen de PAS over 2015? 

59 Wat is het percentage vergunningen verleend aan agrarische 
bedrijven vanuit de PAS in relatie tot het totaal verleende 
vergunningen vanuit de PAS? 

60 Hoeveel ruimte is er nog binnen de PAS beschikbaar per provincie 
voor agrarische activiteiten? 

61 Hoeveel bedrijven maken gebruik van de regeling Tijdelijke 
natuur? 

62 Om hoeveel hectare natuur gaat het bij de regeling Tijdelijke 
natuur? 
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Nr. Vraag 
63 Wordt natuur onder de regeling Tijdelijke natuur opgeteld bij het 

totaal aantal hectare aan natuur binnen de Nederlandse 
landsgrenzen? 

64 Heeft u een overzicht van de top 10 aan kennis-ideeën die in het 
kader van de duurzaamheid van grote betekenis voor de rest van 
de wereld zijn? 

65 Is het interventiebeleid van de NVWA zoals aangekondigd in 
oktober 2015 gereed, en reeds geïmplementeerd? 

66 Wanneer zal de gewenste efficiencywinst binnen de NVWA, die 
gerealiseerd moet worden door aangepaste arbeidsvoorwaarden, 
bereikt worden? 

67 Waar bevinden zich de onderhandelingen voor de geplande 
efficiencywinst door het aanpassen van arbeidsvoorwaarden? 

68 Om welke arbeidsvoorwaarden gaat het, waar efficiencywinst op 
beoogd wordt? 

69 Kan worden toegelicht of het extra overboeken ten behoeve van 
de NVWA vanuit het moederdepartement van ruim € 12 miljoen 
bij de najaarsnota voldoende was, mede gezien de efficiëntiesla-
gen met betrekking tot ICT en de geplande efficiencywinst die 
door het aanpassen van de arbeidsvoorwaarden vertraagd of niet 
gehaald zijn? 

70 Wanneer zal er een knoop worden doorgehakt over de wettelijke 
verankering van de Nederlandse Franchise Code (NFC)? 

71 Wat is de meerwaarde van digitale interactieve Kamerbrieven? 
72 Welke rol gaat robottechniek spelen in de toekomstbestendige 

economie? Welke rol gaat robottechniek spelen in het regionale 
economische strategietraject Roadmap Next Economy? Komt er 
een Green Deal Robottechniek? 

73 Welke rol kunnen robots vervullen in de energietransitie? 
74 Wat verklaart de grote onderbenutting bij de Garantie Onderne-

mingsfinanciering (G.O.)? 
75 Waarom wordt slechts 10% van de Garantieregeling voor de 

scheepvaart benut? 
76 Hoeveel van de kredieten en garanties ten behoeve van het 

ondernemingsklimaat (Borgstellingsregeling Midden- en 
Kleinbedrijf (BMKB), GO, Groeifaciliteit en andere genoemde 
garantieregelingen) zijn er in totaal 2015 uitgegeven en hoe hoog 
waren deze gemiddeld? 

77 Is het Agentschap Telecom een zelfstandig bestuursorgaan (ZBO), 
agentschap of onderdeel van het ministerie? Hoe is de onafhanke-
lijkheid van het Agentschap Telecom geregeld? 

78 Klopt het dat nog steeds gebruik gemaakt wordt van helikopter-
metingen door het Agentschap Telecom? Klopt het dat er ook een 
andere methode is, de grondmeetmethode, die goedkoper is, veel 
nauwkeuriger en veel minder weerstand oproept bij de radiozen-
ders? Wanneer gaat de grondmeetmethode definitief ingezet 
worden? 

79 Wat zijn de kwetsbaarheden binnen het frequentiebeleid? 
80 Wanneer zal heel Nederland voorzien zijn van glasvezelkabel? 
81 Hoe vaak vindt gemiddeld een beleidsdoorlichting plaats? 
82 Wanneer zal het wetsvoorstel ingediend worden om het KPN-

netwerk en andere vitale netwerken te beschermen tegen 
vijandige overnames? 

83 Voor welke marktorganisaties berekent de Autoriteit Consument 
en Mark (ACM) een deel van de kosten die samenhangen met het 
sectorspecifieke toezicht die hieronder valt? 

84 Op welke onderdelen van de ACM zijn er verbetermogelijkheden? 
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Nr. Vraag 
85 Welke extra bevoegdheden krijgt de Minister van Economische 

Zaken binnen het vertraagde wetsvoorstel dat indien een partij 
overwegende zeggenschap wil verwerven in een telecommunica-
tiebedrijf dat beschikt over vitale infrastructuur? 

86 Wat bewerkstelligt het akkoord over een Europese richtlijn over 
informatiebeveiliging dat in 2015 is bereikt ten aanzien van de 
veiligheid van netwerken? 

87 Hoeveel luisteraars kent de regionale digitale etherradio? 
88 Kunt u aangeven waarom u regionale commerciële omroepen 

verplicht te digitaliseren met alle kosten van dien terwijl de 
penetratiegraad van digitale radio ontvangers in huishoudens ver 
achterblijft bij de verwachtingen? 

89 Wanneer wordt een afschakeldatum voor de analoge FM bepaald? 
90 Hoe is de efficiency verhoogd en het outputprogramma versoberd 

bij het Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS)? 
91 Kan de verhoogde bijdrage aan de Dienst ICT Uitvoering (DICTU) 

nader worden uitgesplitst in technisch beheer, applicatiebeheer en 
Tenderned en kan voor deze posten een nadere verklaring worden 
gegeven? 

92 Worden de resultaten van de klantentevredenheid van consumen-
ten die ConsuWijzer.nl bezoeken die ACM meet bekend gemaakt? 

93 Hoe vaak wordt de website ConsuWijzer.nl bezocht en hoeveel 
meldingen en klachten krijgt ACM binnen via deze website? 

94 Kunt u aangeven hoeveel subsidie is verleend aan ECP ten 
behoeve van het organiseren van NLIGF-bijeenkomsten ter 
voorbereiding op de mondiale Internet Governance Forum 
(IGF)-bijeenkomsten? 

95 Wanneer is een land een innovatieleider? Hoeveel plaatsen moet 
Nederland stijgen om een innovatieleider te worden? 

96 Wat is de reden dat de doelstelling om 2,5% van het BBP aan 
Research & Development (R&D) uit te geven niet wordt gehaald? 

97 Kunt u aangeven hoeveel het aandeel van innoverende bedrijven 
dat samenwerkt met researchinstellingen in 2014 is gedaald ten 
opzichte van 2012? 

98 Kunt u aangeven hoe de Wet Bevordering Speur- en Ontwikke-
lingswerk (WBSO) en de Innovatiekredieten tot substantiële 
additionele private R&D-inspanningen leiden? 

99 Hoe kan het dat van het budget voor de MKB Innovatiestimulering 
Topsectoren (MIT) nog niet de helft van het begrote bedrag is 
gerealiseerd? Waar is het geld van deze niet-gerealiseerde 
uitgaven gebleven? Wanneer is de Kamer van deze onderuitput-
ting op de hoogte gesteld? Was er eerder dit jaar juist niet sprake 
van een overtekening van de MKB Innovatiestimulering Topsecto-
ren (MIT)? Was er ook al een groot verschil tussen de begrote 
uitgaven en de feitelijk gerealiseerde uitgaven voor de MKB 
Innovatiestimulering Topsectoren (MIT) in de afgelopen jaren? Zo 
ja, waarom is er ieder jaar zo’n groot verschil? 

100 Waarom is er voor de topsector Energie bij de 2e mutatie van de 
begroting nog bijna € 19 miljoen bijgeboekt en vervolgens even 
later bij slotwet een onderuitputting van bijna € 29 miljoen? 

101 Kunt u de absolute getallen van de procenten in de taartdiagram-
men weergeven? 

102 Hoe wordt de heftige fluctuatie in het aantal deelnemende 
bedrijven aan de MIT en de ondanks een dalend aantal deelne-
mers toch stijgende ondersteunde uitgaven verklaard? 

103 Wanneer zijn de cijfers over de gerealiseerde private bijdrage aan 
Publiek-private-samenwerking (PPS) projecten in 2015 
beschikbaar? 
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Nr. Vraag 
104 Hoe wordt de vergroting van het aantal deelnemers aan 

Horizon2020 ten opzichte van de streefwaarde verklaard en 
waarom was de streefwaarde in 2015 lager dan in 2014? 

105 Kunt u aangeven welke maatregelen de regering neemt om er 
voor te zorgen dat het percentage studenten dat techniekonder-
wijs volgt in 2020 op 40% komt te liggen? 

106 Kunt u aangeven in hoeverre het <<besluit experimenten 
duurzame elektriciteitsopwekking>> heeft geleid tot nieuwe 
initiatieven? 

107 Welke manieren worden er precies gebruikt om te zoeken naar 
een verlaging van de regeldruk? Zijn er specifieke departementen 
of regel- en wetgeving die extra aandacht verdienen? 

108 Hoe wordt team ICT geëvalueerd? 
109 Hoe verklaart u dat de Groeifaciliteit en de BMKB niet optimaal 

benut zijn in 2015, zeker ten opzichte van 2014? 
110 Kunt u zeggen of en hoe de werkkapitaalrekening van Qredits 

inmiddels in werking is getreden? 
111 Waarop wordt het uitgangspunt gebaseerd dat door het Achterge-

stelde leningenfonds van het NLII de stijgende trend zich door zal 
zetten? 

112 Kunt u aangeven waarom er in het Energieakkoord geen 
doelstelling is opgenomen voor CO-2 reductie? 

113 Bent u bereid iedere maatregel uit het Energieakkoord te toetsen 
aan de aangepaste doelstelling: «om tot een CO2-arme energie-
voorziening te komen die veilig, betrouwbaar en betaalbaar is»? 

114 Waarom maakte een «betaalbare» energievoorziening in de 
begroting 2015 geen onderdeel uit van de algemene doelstelling 
en op welke wijze wordt er nu meer dan voorheen invulling 
gegeven aan de «betaalbare» energievoorziening en kunt u dit 
kwantificeren? 

115 In hoeverre sluit het energieakkoord aan bij de nieuwe termen in 
de centrale doelstelling te weten «CO2-arm» en «betaalbaar» en 
kunt u dit cijfermatig onderbouwen? 

116 klopt het dat er in een eerder stadium een energiebesparingsdoel-
stelling was van 20% ten opzichte van 1990? 

117 Welke CO2-reductie doelstelling komt overeen met 1,5% energie-
besparing per jaar en 14% en 16% duurzame energie in 2020 en 
2023? 

118 Wat is de verwachting van het kabinet omtrent plafond gaswin-
ning de komende jaren tot 2020? 

119 Hoe correspondeert de gaswinning de komende periode tot 2020 
met de budgettaire gevolgen van beleid van de Minister van 
Economische Zaken? 

120 Wat zijn de voordelen en de nadelen van een gaswinning van 
maximaal 12 miljard m3 uit het Groningen veld? 

121 Hoe lang is de langere termijn waarvoor het kabinet een winnings-
plan zou willen opstellen? 

122 In hoeverre is het Energieakkoord van 2013 nog op koers? Zullen 
de doelstellingen in 2020 en 2023 gehaald worden? 

123 Kunt u uitleggen hoe het mogelijk is dat ieder jaar opnieuw voor 
miljarden aan SDE+ subsidies worden toegekend aan biomassa 
centrales terwijl het aantal centrales niet of nauwelijks toeneemt? 

124 Voor hoeveel miljard euro is er in totaal aan biomassa subsidiebe-
schikkingen tot op heden toegekend sinds de start van de SDE+ 
regeling? 

125 Kunt u aangeven hoe het nu staat met het onderzoeksprogramma 
schaliegas en wanneer de eerste onderzoeksboringen 
plaatsvinden? 
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126 Wordt daadwerkelijk aan 1,8 miljoen huishouden duurzame 

energie geleverd? Hoeveel van de 107 PJ is op dit moment 
operationeel? 

127 Hoeveel postcoderoosprojecten zijn er inmiddels opgestart? 
128 In hoeverre worden robots opgeladen met groene stroom? Is er 

beleid om duurzame robots een voorsprong te geven op 
niet-duurzame robots? 

129 In hoeverre wordt er al gebruik gemaakt van de nieuwe regeling 
Investeringssubsidie duurzame energie (ISDE)? 

130 Wat is de reden dat het aantal storingsminuten met 65% is 
gestegen naar 33 minuten? 

131 Worden de over 2015 niet bestede gelden voor Carbon Capture 
and Storage (CCS) in 2016 weer aangevuld? 

132 Wat staat er (nog) gereserveerd voor Carbon Capture Storage 
(CCS)? Hoeveel daarvan is subsidie vanuit de EU? 

133 Hoe verklaart u de lagere ontvangsten van de opslag duurzame 
energie (ODE) en welke consequenties heeft dit voor het tarief? 

134 Op welke manier draagt de topsector Energie bij aan de 
energietransitie? 

135 Waarom is het ROAD-project nog steeds niet uitgevoerd? Hoeveel 
geld is hiervoor gereserveerd? 

136 Welke resultaten zijn tot nu toe bereikt het de Regionale Investe-
ringssteun Groningen? 

137 Kunt u toelichten waarom niet verplichte middelen in de begro-
tingsreserve duurzame energie niet worden overgeboekt naar de 
SDE+ regeling? Kunt u toelichtingen wat u verstaat onder niet 
verplichte middelen? Zijn volgens u middelen voor reeds 
verplichte projecten die geen doorgang vinden niet langer 
juridisch verplicht? Zo nee, waarom niet? 

138 Kunt u aangeven wanneer middelen uit de begrotingsreserve 
duurzame energie van projecten waaraan subsidie is toegekend 
maar die niet doorgaan ingezet gaan worden voor andere 
projecten met het oog op het bereiken van de doelstelling voor 
duurzame energie? 

139 Wat is aan bodemonderzoeken geïnvesteerd ten bate van de 
bodemdaling als gevolge van de gaswinning Groningen? 

140 Waaruit hebben de bodemonderzoeken – welke plaats hebben 
gevonden in 2015 uit bestaan? 

141 Zijn er in 2015 geen teleurstellende warmteopbrengsten geweest? 
142 Welke rol kan robottechniek spelen bij het verhogen van de 

nucleaire veiligheid in Nederland en in andere landen? Klopt het 
dat robots geen last hebben van straling? 

143 Zijn inmiddels in alle provincies de mogelijkheden voor geother-
mie in kaart gebracht? Zo nee, in welke provincies is dit nog niet 
gedaan? 

144 Kunt u aangeven waarom het Energieonderzoek Centrum 
Nederland (ECN) het blijkbaar nog steeds niet voor elkaar krijgt 
om een sluitende begroting te krijgen en bent u bereid om daar de 
bezem door te halen indien zich dit jaar weer financiële problemen 
voordoen? 

145 Klopt dat op blz. 67 staat dat er 20 miljoen euro is onttrokken uit 
de interne begrotingsreserve duurzame energie? Hoe verhoudt dit 
zich tot de besluitvorming in juni 2015 over de onttrekking van ca. 
400 miljoen euro uit deze interne begrotingsreserve, ten behoeve 
van de Overheidsdienst Groningen en het begrotingstekort? 
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146 Hoe verklaart u het feit dat, ondanks de inzet van de Taskforce 

Voedselvertrouwen welke zijn bezigheden heeft afgerond de mate 
van vertrouwen in voedsel door consumenten tussen 2013 (3,2) en 
2015 (3,2) niet is toegenomen, en ten opzichte van 2011 (3,4) zelfs 
is afgenomen? 

147 Welke conclusies worden getrokken uit het niet verbeteren van het 
consumenten vertrouwen in voedsel? 

148 Blijkt uit de voedselvertrouwenmeeting van de NVWA ook 
waarom het vertrouwen van consumenten in hun voedsel zo 
gering is? Zo ja, welke oorzaken liggen daaraan te grondslag? 

149 Waarom is de antibioticareductie doelstelling niet gehaald? Welke 
extra inspanning gaat u plegen om dit in te halen? Wat is de 
doelstelling voor antibioticareductie nu de doelstelling voor 2015 
gedateerd zijn? 

150 Wanneer wordt de realisatie afname antibioticagebruik in 2015 
gepubliceerd? 

151 Wat zijn de indicatoren van het duurzaamheidsplan Uitvoeringsa-
genda Duurzame veehouderij? 

152 Waarom heeft de hoeveelheid duurzame investeringen ten 
opzichte van de totale investeringen in de periode 2013–2014 de 
groei in het totaal aantal investeringen niet bij kunnen houden? 
Wat verklaart de aantrekkelijkheid om meer niet-duurzame 
investeringen te doen in deze periode ten opzichte van duurzame 
investeringen? Welke gevolgen heeft dit voor de duurzame 
doelstellingen voor deze sector (denk aan klimaatdoelstellingen, 
dierenwelzijn, milieuvervuiling)? 

153 Waaruit, anders dan uit het vooruitlopen van melkveehouders op 
het afschaffen van het melkquotum en het gebrek aan goede 
regelgeving voor de melkveesector, valt te verklaren dat sinds 
2013 het percentage duurzame investering gedaald is? 

154 De doelstelling voorgaande jaren was 100% van de nieuw te 
bouwen stallen integraal duurzaam; is dit percentage gehaald? Zo 
nee, hoeveel procent dan wel en waarom wordt hier niet over 
gerapporteerd? 

155 De afgelopen jaren is de indicator «percentage integraal duurzame 
stallen» regelmatig gewijzigd van het percentage stallen naar het 
percentage nieuw te bouwen stallen en weer terug; kunt u voor de 
afgelopen acht jaar in een tabel een overzicht geven per jaar van 
zowel het percentage integraal duurzame stallen als het percen-
tage integraal duurzame nieuwbouw stallen en dit af te zetten 
tegen alle verschillende doelstellingen die in die periode aan de 
Kamer zijn gecommuniceerd? 

156 Waarom worden de doelstellingen niet bij de indicatoren 
gegeven, (zowel voor dat jaar als het einddoel, bijvoorbeeld op p. 
73, maar alleen bij de raming? Hoe definieert u het verschil tussen 
raming en doelstelling of is dit volgens u hetzelfde? 

157 Bent u bereid voortaan in het jaarverslag te rapporteren over het 
CBS percentage weidende koeien ten opzichte van voorgaande 
jaren en hierbij aan te geven of de groei in lijn is met de geformu-
leerde doelstelling? 

158 Waarom blijft de verhouding duurzame – totale investeringen ver 
achter en krimpt deze? welk beleid heeft u en welk beleid gaat u 
ontwikkelen om het percentage duurzame investeringen te 
verhogen? 

159 Aan welke eisen moet een ondernemer voldoen om met de 
investering te voldoen aan de eisen gesteld binnen de Uitvoe-
ringsagenda Duurzame Veehouderij (UDV)? 
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Nr. Vraag 
160 Wat is de definitie van weidende melkkoeien? Is dit dezelfde 

definitie als de Stichting Weidegang en NZO en belangenorgani-
saties hanteren? Zo nee kunt u overzicht geven van de verschil-
lende definities? 

161 Zijn er ramingen voor verder in de toekomst dan 2015 voor de 
indicatoren «realisatie normen fosfaat» en «realisatie normen 
stikstof»? Zo ja, wat zijn deze ramingen? 

162 Kunnen er ook minder verliezen optreden door groeizaam weer en 
daarmee bodemuitputting? 

163 Hoeveel rozenkwekers zijn er nog actief binnen Nederland? 
164 Hoe staat het met de voorbereidingen van de pilot doorvaart en 

medegebruik windmolenparken op zee door de Nederlandse 
visserijsector? 

165 Wat is de oppervlakte van de Nederlandse glastuinbouw over 
2015? 

166 Hoeveel bedrijven zijn er actief in de Nederlandse glastuinbouw? 
167 Hoeveel mensen zijn er werkzaam in de Nederlandse glastuin-

bouw? 
168 Hoe vaak is er over 2015 proces-verbaal opgemaakt met betrek-

king tot illegale handel in dieren? 
169 Hoe vaak is er over 2015 proces-verbaal opgemaakt in relatie tot 

illegale handel in puppies? 
170 Wat is de stand van zaken met betrekking tot opstellen voor een 

protocol bijtincidenten ten behoeve van gemeenten en politie? 
171 Hoeveel is het areaal in de glastuinbouw gekrompen? 
172 Op welke plekken binnen Nederland is het oppervlakte glastuin-

bouw afgenomen? 
173 Welke kosten hebben betrekking op de handhaving in het kader 

van de handhaving aanlandplicht? 
174 Welke middelen zijn er uitgetrokken voor de invoering van de 

aanlandplicht? 
175 Zijn er over 2015 extra kosten gemaakt met betrekking tot de 

invoering van de aanlandplicht? 
176 Wat zijn de administratieve lasten voor de visserijsector bij de 

uitvoering van de aanlandplicht? 
177 Werken de kosten gerelateerd aan de uitvoering van de aanland-

plicht kostprijs verhogend? 
178 Wat is het aandeel van de lasten met betrekking tot de aanland-

plicht in de kostprijs? 
179 Bestaat er een eenduidig handhavingskader met betrekking tot de 

aanlandplicht tussen de Noordzee-lidstaten? 
180 Kunt u een uitsplitsing geven van het bedrag van 3,8 miljoen euro 

aan hogere uitgaven met betrekking tot de Regeling duurzame 
stallen PAS? 

181 Waarom zijn er nog geen uitgaven gedaan binnen de openge-
stelde regelingen onder het Europees Fonds voor Maritieme 
Zaken en Visserij (EFMZV)? 

182 Om welke opengestelde regelingen onder het EFMZV gaat het? 
183 Waarom is de garantstelling voor marktintroductie van innovaties 

binnen het plattelandsontwikkelingsprogramma nog niet 
opengesteld in 2015? 

184 Wat gebeurt er met het budget voor de regeling garantstelling 
voor marktintroductie van innovaties binnen het plattelandsont-
wikkelingsprogramma nu deze in 2015 nog niet is opengesteld? 

185 Hoe verhoudt de genoemde 12,1 miljoen euro zich tot de eerder 
genoemde 19,4 miljoen euro bij de Najaarsnota 2015? 

186 Kunt u in een tabel een overzicht geven van hoeveel groen 
onderwijs krijgt per student in vergelijking met regulier technisch 
onderwijs, waarbij dit uitgesplitst wordt naar WO, HBO, MBO, 
LBO? 
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Nr. Vraag 
187 Welke knelpunten zijn er nog om een toekomstbestendig 

adequaat aanbod, in vergelijking met de vraag, op de arbeids-
markt te realiseren? 

188 Wat wordt er bedoeld met het stimuleren van activiteiten gericht 
op het verspreiden, doorstromen en benutten van kennis voor 
doelgroepen die deelnemen aan de Nederlandse samenleving? 

189 Kunt u een toelichting geven op de stijging van het kengetal 
adequaat aanbod op de vraag arbeidsmarkt? 

190 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de structuurverbete-
ringen? 

191 Welke aanpassingen binnen het Groen onderwijsmodel hebben er 
al plaatsgevonden, en moeten nog plaatsvinden? 

192 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het opstellen van 
een meerjarige strategische ontwikkelagenda? 

193 Wat zijn de resultaten van de Meerjarig Investeringsprogramma’s 
2013–2015? 

194 Op welke manier wordt er invulling gegeven aan meer ruimte en 
ondersteuning bieden aan ondernemerschap en initiatieven van 
burger en andere private partijen? 

195 Wat is het aandeel van private investeringen binnen de Ecologi-
sche Hoofdstructuur (EHS)? 

196 Is het aandeel aan private investeringen en initiatieven in de 
afgelopen vijf jaar toegenomen? 

197 Op welke manier wordt versnippering over verschillende 
overheden tegen gegaan? 

198 Hoe verloopt de samenwerking met het bedrijfsleven, medeover-
heden, kennisinstellingen en andere stakeholders? Zijn van deze 
samenwerking al concrete resultaten te zien? 

199 Nu dat de EHS meer geïntegreerd is met andere maatschappelijke 
belangen, zijn er al ondernemers, initiatieven van burgers en 
andere private partijen die hier op in spelen? 

200 Kunt u toelichten wat de regisserende taken, niet alleen financiële 
taken, zijn die behoren tot het lid zijn van het het Europees Fonds 
Regionale Ontwikkeling (EFRO)? 

201 Kunt u een overzicht geven van de verschillende bedrijven, 
maatschappelijke actoren en natuurorganisaties die meedoen aan 
deze subsidieregeling? Kunt u in dat overzicht uiteenzetten 
hoeveel subsidie elke organisatie krijgt? 

202 Wat is de effectiviteit van de opleidingsactiviteiten voor groene 
vrijwilligers? Gaat u een onderzoek doen naar de effectiviteit van 
deze opleidingen? 

203 Waarom is de realisatie het aantal Natura 2000 gebieden 
achtergebleven bij de verwachting? 

204 Wat is de stand van zaken van de overgangsregeling groene 
vrijwilligers? 

205 Wanneer verwacht u de nieuwe overgangsregeling groene 
vrijwilligers te kunnen presenteren? 

206 Voor hoeveel vouchers was er budget gereserveerd in het kader 
van de regeling Groen en Doen? 

207 Welke afspraken zijn er met provincies en de NVWA gemaakt ten 
aanzien van de implementatie van de Europese verordening 
invasieve exoten? Op welke manier is de agrarische sector bij de 
afspraken betrokken? 

208 Er is in 2015 54.545.000 euro naar het EFRO gegaan, dit onderdeel 
heeft in 2015 het hoogste bedrag ontvangen. Kunt u toelichten 
hoe effectief het EFRO is? 

209 Kunt u een inventarisatie-overzicht geven van alle uitgaven van 
het Dutch Venture Initiative (DVI) in 2015, voor zowel Dutch 
Venture Initiative I als Dutch Venture Initiative II? 
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Nr. Vraag 
210 Hoe wordt het Dutch Venture Initiative (DVI) uitgevoerd? Had de 

uitvoering hiervan kunnen worden aanbesteed? Is het wel eens 
onderzocht of nader uitgezocht of dit fonds zou kunnen worden 
aanbesteed? In hoeverre zouden marktpartijen bij de uitvoering 
van het DVI kunnen worden betrokken? 

211 Hoe hoog zouden de ontvangsten van het Toekomstfonds in 2015 
zijn geweest volgens de oorspronkelijke schattingen? 

212 Welke activiteiten die voor de creatie van het Toekomstfonds nog 
niet binnen een ander beleidsartikel plaatsvonden hebben in 2015 
activiteiten ontplooid? 

213 Wanneer worden de overige bestedingen voor fundamenteel en 
toegepast onderzoek vanuit het Toekomstfonds bekend gemaakt? 

214 Is de periode tot wanneer niet benutte middelen in het Toekomst-
fonds beschikbaar blijven op een manier beperkt? 

215 Kan er een toelichting en een uitsplitsing worden gegeven van de 
stijging van de kosten overige personele uitgaven (ten opzichte 
van 2014)? 

216 Kunt u toelichten waaruit de overige personele uitgaven bestaan? 
217 Waarom zijn de kosten voor sociaal flankerend beleid bij de Dienst 

landelijk Gebied (DLG) niet opgenomen in de begroting van 2015? 
218 Hoe hoog zijn de inkomsten uit verkoop van hout door 

Staatsbosbeheer? 
219 Hoe hoog zijn de overige inkomsten uit biomassa (naast hout) van 

Staatsbosbeheer? 
220 Hoeveel procent van de houtopbrengst wordt naar schatting 

gestolen of verduisterd? klopt het dat dit 1–3% is? Welk bedrag 
behelst dit naar schatting? Kunt u aangeven op welke cijfers, 
experts of onderzoeken u zich baseert? 

221 Worden maatregelen genomen om diefstal van hout tegen te 
gaan; zo ja: welke? 

222 Kunt u een toelichting geven op de apparaatskosten van de NVWA 
(EZ-deel)? 

223 Voor het Diergezondheidsfonds (DGF) bestaan er voor 1,9 miljoen 
euro aan onrechtmatige uitgaven, kunt u deze verder toelichten? 

224 Wanneer worden er BIT-toetsen uitgevoerd op AREIUS-II en 
Geo-Nu? 

225 Worden deze BIT-toetsen ook gedeeld met de Tweede Kamer? Zo 
ja, wanneer kan de Tweede Kamer deze tegemoet zien? 

226 Kunt u een overzicht verstrekken van alle mutaties over 2011, 
2012, 2013, 2014 en 2015 bij de NVWA, groter dan 1 miljoen euro? 

227 Welk onderdeel van de opdracht m.b.t. de Rijksdienst Onderne-
mend Nederland (RVO) is doorgeschoven? 

228 Op welke wijze wordt de NVWA in haar functioneren gehinderd 
door het enorme financiële tekort over 2015? Hoe verhoudt dit 
zich tot uitvoering van het Plan van Aanpak? Welke investeringen 
en structuurversterkingen lopen gevaar daar dit tekort zonder 
bijzondere dotatie tot een negatief eigen vermogen geleid had? 

229 Kan een precies overzicht gegeven worden van de verwachte 
(eigen) vermogensontwikkeling van de NVWA in relatie tot de 
uitvoering van het Plan van Aanpak en de leningen bij het 
Ministerie van Financien? 

230 Wat is het tijdspad voor het overleg om tot een duurzame balans 
tussen baten en lasten bij de NVWA te komen? 

231 Wat was op 12 december 2015 het verwachte tekort bij de NVWA 
over 2015 en welke oplossingen lagen toen op tafel? 

232 Waarom heeft u bij de brief over het financieel kader NVWA van 
november 2015 geen melding gemaakt van de verwachte omvang 
van het tekort bij de NVWA? 
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Nr. Vraag 
233 Hoe heeft het eigen vermogen van de NVWA zich sinds haar 

oprichting jaarlijks ontwikkeld, zowel inclusief als exclusief 
meeneming van bijzondere dotaties ter aanvulling van dit 
vermogen? 

234 Kunt u toelichten waarom het uitbesteed werk aan practitioners 
NVWA voor een bedrag van € 9,2 mln opgenomen is onder de 
post specifieke kosten terwijl deze voorheen onder de personele 
kosten – externe inhuur waren opgenomen? Staan deze kosten 
van uitbesteed werk aan practictioners onder de post Materiële 
kosten? Zijn deze meegenomen in het percentage onder de post 
personeelskosten inhuur externen? Zo nee hoe hoog is het 
percentage inclusief practitioners? 

235 Kunt u overzicht geven van de ontwikkeling in de inspectiekosten 
voor het bedrijfsleven over de afgelopen vijf jaar met daarbij de 
procentuele wisselingen jaar op jaar? 

236 Wat zijn gevolgen van de hogere kosten van het eigen personeel 
voor de uitvoering van het Plan van Aanpak? 

237 Kunt u een overzicht geven van de uitgave certificering op 
afstand? 

238 Wat zijn de overgenomen PBO-taken (productschappen) door de 
NVWA? En welke taken zijn vervallen, zoals op bladzijde 131 
genoemd? 

239 Hoe is de lagere realisatie Incident en crisismanagement te 
verklaren? 

240 Kunt u overzicht geven van de gerealiseerde EU projecten? 
241 Kunt u een overzicht van de verschillende retributies geven over 

de afgelopen 5 jaar? 
242 Kunt u een specifieker overzicht geven van de uitgave en 

inkomsten ICT NVWA? 
243 Kunt u uitsplitsing geven van de hogere personeelskosten NVWA? 
244 Waaruit bestaat de behaalde efficiencywinst bij RVO.nl? 
245 Wat is de oorzaak dat de omzet bij RVO.nl is gestegen met € 86 

mln? 
246 Op welke wijze wordt over 2016 inzicht in en sturing op doelmatig-

heid bij RVO.nl geboden? 
247 Zijn voor 2016 bij rvo.nl de plannen in balans met de beschikbare 

middelen? Waar blijkt dat uit? 
248 Wat is er bij rvo.nl nodig voor investeringen in ICT? Waar is of 

wordt dit geregeld in 2016? 
249 Wat is er bij rvo.nl nodig om de zogenaamde juridische big-data te 

kunnen gaan benutten om fraude te detecteren? 
250 Welke reducties in het takenpakket zijn bij rvo.nl over 2015 

ingevoerd? Welke reducties in het takenpakket zijn voornemens in 
2016? 

251 Op welke wijze gaan in de toekomst efficiencywinsten bij rvo.nl 
inzichtelijk gemaakt worden? 

252 Waarom is de inhuur externen bij RVO boven 10%? 
253 Waarom heeft de RVO zo veel meer uitgegeven van begroot?; in 

hoeverre kunt u onderbouwen dat de samenvoeging efficiency 
winst oplevert? 

254 Waarom is RVO per fte zoveel duurder dan NVWA? 
255 Kunt u een overzicht geven van de kosten van de schoolfruitrege-

ling, zowel voor uitvoering als voor de evaluatie daarvan? 
256 Kunt u nader toelichten waarom de Rijksdienst voor Onderne-

mend Nederland zo’n grote overschrijding van de personeelskos-
ten heeft terwijl het niet eens in staat is om de door hen verstrekte 
subsidies te controleren op een rechtmatige toepassing? 

257 Kunt u een overzicht geven van de kosten met betrekking tot de 
inzet van externe inhuur in verband met het grotere taakpakket en 
tevens aangeven welke taken dit zijn geweest? 
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Nr. Vraag 
258 Zal de late facturering van de pluimveesector in het najaar 2015 

nog gecompenseerd worden in 2016? 
259 Kunt u een meerjarig overzicht geven van hoeveel geld er wordt 

uitgetrokken voor de landbouwvrijstelling? Wilt u voortaan ook in 
het jaarverslag van het Ministerie van EZ hierover rapporteren? 

260 Wat is het doel van de landbouwvrijstelling? Wie komt er op welk 
moment voor in aanmerking en om welk bedrag gaat het 
gemiddeld per persoon/ bedrijf? 

261 Welke onderzoeken naar en evaluaties van de landbouwvrijstel-
ling zijn er de afgelopen jaren verschenen? 

262 De landbouwvrijstelling houdt in dat waardeveranderingen van 
grond die behaald wordt bij voortzetting van de aanwending van 
de grond in het kader van een landbouwbedrijf vrijgesteld is van 
inkomsten- of vennootschapsbelasting; indien het bedrijf niet 
wordt voortgezet, tot hoever terug wordt de waardeverandering 
dan gerekend? 

263 Welke mogelijkheden ziet u om vrijstelling waardeveranderingen 
van grond van inkomsten- of vennootschapsbelasting (landbouw-
vrijstelling), om te zetten in een uitstel van betaling, waarbij 
alsnog met de fiscus wordt afgerekend op het moment dat de 
grond verkocht wordt? 

264 Is er een overzicht van alle plannen voor mestvergisting in 
Nederland? Zo nee, wie monitort mestvergisting? 

265 Wat is de reden dat er in 2015 nog niet overgegaan is tot 
uitbetaling bij de regeling jonge vissers en de regeling innovatie-
projecten aanlandplicht? 

266 Zijn er aanmeldingen voor beide regelingen binnen de EFMZV? Zo 
ja, welke?
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